
VÝROČNÁ SPRÁVA O     AKTIVITÁCH V ROKU 2008  

     Ďalší rok činnosti nášho oddielu je za nami a my vstupujeme do roku, v ktorom si
pripomenieme 25. výročie založenia. Áno, tento rok to bude už štvrťstoročie našej existencie.
My sme však len na prahu nového roka a to je čas, kedy si zvykneme pripomenúť to, čo sa
udialo počas toho minulého.
Na chod oddielu a priebeh akcií dohliadal 8 členný výbor tak, ako bol schválený na výročnej
schôdzi 26. 1. 2008 : Dušan Kojnok, Miroslav Bysterský, Božena Brádňanová, Jiří Brož,
Miroslava Kojnoková, Božena Posuchová, Katarína Hutková a Katarína Knappová.
Na nakladanie s finančnými prostriedkami a správnym vedením účtovníctva dohliadala
revízna komisia v zložení : Michal Stejskal, Saskia Hrončeková a Jarmila Bohušová.
Na minuloročnej schôdzi sme si schválili Kalendár akcií s počtom 18. Z týchto osemnástich
sme absolvovali 16. Nekonala sa akcia Kysuce a nezúčastnili sme ani 10 dňového pobytu
v Talianskych dolomitoch, ktorý organizoval turistický oddiel Víkend z Košíc. Takže 21.
ročník Turistickej dovolenky sa v minulom roku nekonal. Ostatné akcie však prebehli bez
ťažkostí a problémov, za čo patrí vďaka jednotlivým vedúcim , ale aj účastníkom za príkladné
správanie.
Keďže popisy a zážitky z jednotlivých akcií nájdete na našej mestskej internetovej stránke
www.tisovec.com, spomeniem akcie len stručne.
JANUÁR
Tou prvou už tradične býva Ondrejov pochod vďaky. 24. ročník sa uskutočnil 12. januára za
účasti 15 členov.
Výročnej členskej schôdze 26. januára sa zúčastnilo 24 členov.
V dňoch 24. – 27. januára sa konal v poradí už 42.Slovenský zimný zraz turistov. Tento krát
v prostredí Kremnických vrchov. Do Kremnice sa z nášho oddielu vybral len jeden člen. Je
škoda, že nemáme od neho spísané žiadne dojmy a zážitky.
FEBRUÁR
Stalo sa tradíciou zúčastňovať sa aj akcie, ktorú v polovici februára organizuje druhý tisovský
turistický oddiel. Zimného výstupu na Trstie, 16. februára, sme sa zúčastnili z nášho oddielu
pätnásti.
Predseda oddielu sa 27. 2. zúčastnil zasadania Regionálnej rady KST v Rimavskej Sobote,
kedy zároveň objednal známky v počte 110 kusov a uhradil za ne potrebnú čiastku. Aj v roku
2008 sme boli najpočetnejším turistickým oddielom v okrese. Členské známky  pre náš oddiel
boli zakúpené v počte: deti do 15 rokov - 50 kusov
                                     mládež od 16 – 18 rokov – 1 kus
                                     dospelí od 19 – 60 rokov – 56 kusov
                                     seniori od 60 – 70 rokov – 2 kusy
                                     seniori 70 rokov a viac – 1 kus  
MAREC
Veľká noc v Malých Karpatoch. To je názov trojdňovej akcie, ktorej sa vzorne zhostila okrem
Katky Hutkovej aj druhá vedúca, Evka Waldová a pripravila spolu s ďalšími našimi členkami -
bratislavčankami Vierkou Kubalovou a Silviou Čordášovou program pre ostatných 27
účastníkov. O pestrosti svedčí aj stručný zoznam miest, ktoré v dňoch 21. až 23. marca navštívili.
Devínska Kobyla, Sandberg, hrad Devín, ZOO, Bratislavský hrad, hrad Pajštún, Dračí hrádok.



APRÍL
Na apríl bola naplánovaná len jedna akcia. 12. sme sa vydali po stopách histórie v rámci
vlastnej turistickej aktivity Hrady a ich povesti. Navštívili sme dva hrady. Pustý hrad, na
ktorý vedie zo Zvolena náučný chodník a potom zrúcaninu hradu Vígľaš. Počet zúčastnených:
22.
MÁJ
Jubilejný, 25. výstup na Hradovú sme oslávili naozaj nečakanou bohatou účasťou turistov
nielen z nášho oddielu, ale celého okresu, ba i mimo neho. Až 94 podpísaných účastníkov  na
prezenčnej listine je toho dôkazom. Každý dostal ako pamiatku na výstup originálnu drevenú
kľúčenku s logom oddielu, pohľadnice vydané oddielom a na záver akcie výborný turistický
guláš. Za ten ešte raz, aj touto cestou, ďakujem Jarovi Lackovi, ktorý nám ho nielen navaril,
ale aj zasponzoroval. Vďaka. 
Naplánovaný „Víkend v Pieninách“ sa konal v dňoch 16. až 18. mája za účasti až 46. turistov,
z toho 38 členov. Ťahákmi trojdňového pobytu boli hrad Niedzica v Poľsku, plavba na pltiach
po rieke Dunajec, výstup na Tri koruny, ale aj návšteva múzea v Červenom Kláštore, či hradu
v Starej Ľubovni. Toto všetko a ešte mnoho iného sme stihli za tri dni v Pieninách.
K Medzinárodnému dňu detí sme naplánovali mimoriadnu akciu “MDD na hrade
s hračkami“. S hračkami doslova, pretože hrad Modrý Kameň, ktorý sme v rámci tejto
aktivity navštívili, je známy práve tým, že je v ňom múzeum hračiek a divadelných bábok.
Škoda, že možnosť absolvovať tento zaujímavý výlet využilo len 9 detí z radov členov a 5
nečlenov. Okrem týchto 14 detí sa akcie zúčastnilo 11 dospelých. Návrat domov sme si
spestrili návštevou obce Divín a niektorí aj rovnomenného hradu nad dedinou. Sladkou
bodkou za vydarenou akciou pre deti bol ešte darček v podobe  zmrzliny v Rimavskej
Sobote.
JÚN
Keďže sa túra do Kysúc nekonala, v júni sa uskutočnila len jedna akcia. Bol ňou Výstup na
Ďumbier. Prvá júnová sobota bola vyhradená práve tejto akcii a 27 turistom zúčastnených na
nej. Trasu A, v dĺžke 36 kilometrov absolvovalo 12 turistov. Viedla z Čertovice, na Ďumbier
a potom cez Chopok a Vajskovskou dolinou do Krpáčova. Trasa B, 15 kilometrová, končila
na Trangoške, alebo pri hoteli Srdiečko.
JÚL  bol bez akcie, nakoľko naplánovaná 21. turistická dovolenka sa nekonala.
AUGUST
Populárnou  býva každý rok návšteva našich veľhôr. V roku 2008 bol naplánovaný výstup na
Jahňací štít, vypínajúci sa nad Dolinou Zeleného plesa. Z 34 účastníkov sa trasy A, vedúcej na
spomínaný 2230 m vysoký štít, zúčastnilo 18 a prešli tak 36 kilometrov. Ostatným stačila 25
kilometrová trasa B.
SEPTEMBER
Prechod hrebeňom Veľkej Fatry sme preložili o týždeň skôr. A dobre sme urobili. 6. a 7.
septembra boli dni, o akých sníva každý turista. Nádherné  teplé, jesenné počasie, bez
jediného obláčika, obloha modrá, ako na tých najkrajších pohľadniciach. Keď sa k tomu
pripočíta dobrá partia ľudí, výsledok je vydarená turistická akcia. Potvrdiť to môžu všetci
siedmi zúčastnení. Sobotňajší prechod veľkofatranskou magistrálou začal v dedinke
Liptovské Revúce a okolo Čierneho kameňa pokračoval hrebeňom cez Ploskú na  Borišov,
odtiaľ na najvyšší vrch Veľkej Fatry,1592 metrov vysoký Ostredok, na Krížnu a skončil
v horskom hoteli na Kráľovej studni. Druhý deň nasledoval zostup z hrebeňa cez  Predný
japeň, do obce Staré hory. Dvojdňová, 39 kilometrová  trasa je tiež zachytená na fotografiách,
ktoré sú súčasťou galérie pri článkoch nášho oddielu na tisovskej internetovej stránke.



Druhou akciou v septembri bola naša účasť na 27. ročníku Clementisovej cesty. Turistický
oddiel KOS  bol zastúpený 18 členmi. Traja  z nich si trasu spestrili hľadaním prameňa
Rimavy, ktorý by mal byť vyznačený a sprístupnený turistom. Je to aktivita Komisie
podnikateľskej a cestovného ruchu pri Mestskom zastupiteľstve v Tisovci.  My sme prispeli
zatiaľ aspoň takýmto spôsobom.
OKTÓBER
Pekné počasie nám prialo aj v októbri na trase : Donovaly – Šachtičky- Špania dolina, dlhej
16 kilometrov. Nenáročný presun náučným chodníkom absolvovalo  33 turistov, z nich bolo
18 členov. Z celkového počtu 33 to bolo až 20 detí.
25. októbra sa konal už 14. ročník prechodu Valikinou trasou. Za príjemného počasia sa tento
rok skrátenej, asi 10 kilometrovej trasy, zúčastnilo až 34  turistov. 26 z nich bolo členov.
Touto akciou sme zároveň ukončili turistickú sezónu v našom oddieli.
DECEMBER
V decembri sme sa ako oddiel opäť zaregistrovali na notárskej komore ako poberateľ  2%
z dane fyzických a právnických osôb. Čo znamená, že v tomto roku môžeme opäť všetci
osloviť rodinných príslušníkov, známych, priateľov, kolegov, aby poukázali 2 % zo svojich
odvedených daní za rok 2008 práve nášmu oddielu. Tlačivá budú k dispozícii u predsedu
oddielu, v kníhkupectve, alebo v Mestskej knižnici .Získané finančné prostriedky použijeme
tak, ako každý rok, na činnosť oddielu. Všetkým, ktorí poukázali 2 % v minulom roku pre
oddiel KOS, ďakujeme. Príspevok na činnosť nám poskytlo, tak ako všetkým športovým
klubom na základe žiadosti, aj mesto Tisovec. Ďakujeme aj touto cestou  predstaviteľom
mesta za podporu činnosti. 
Zimný výstup na Klenovský Vepor na počesť Milana Tóbika, absolvovalo asi 40 turistov
z okresu. Z nášho oddielu sa tohto  výstupu, 28. decembra,  zúčastnilo 6 členov.
   Tak to bola stručná bilancia našej činnosti za uplynulý rok. Z uvedených skutočností je
poznať, že o pobyt a pohyb v prírode je neutíchajúci záujem, čo nás môže iba tešiť. Turistika
sa stáva z roka na rok populárnejšou. Je to vidieť aj na čoraz väčšej účasti neregistrovaných
účastníkov na našich akciách. Verím, že aj naďalej sa práve takýto budú stávať novými
členmi, tak ako tomu bolo doposiaľ.
Na záver ešte trochu čísel.
Zo 110 členov bolo aktívnych 80. 
Počet členov, ktorí sa  nezúčastnili ani jednej akcie: 30
Celkový počet turistických aktivít : 16
Z toho vlastných zorganizovaných akcií : 12
Naša účasť na akciách celoslovenského, okresného charakteru: 4
Počet dní strávených na podujatiach: 25
   Ako bolo na začiatku spomenuté, vstupujeme do roku, kedy si pripomenieme už 25 rokov,
ktoré uplynuli od založenia nášho oddielu. Áno, rok 1984 bol rokom, kedy sme začali našu
činnosť ako oficiálny oddiel. Vtedy ešte v Rimavskej Bani, najprv pod TJ Slovan Rimavská
Baňa. Pri tejto príležitosti chcem popriať oddielu a jeho členom ešte veľa pekných spoločných
turistických podujatí a ešte ďalších aspoň 25 rokov činnosti. Kalendár a pero s logom oddielu,
ktoré dostáva každý tohtoročný člen ako darček, nech vám  pripomína toto naše pekné
jubileum.
Prajem vám všetkým krásny rok 2009. Nech je plný pekných a príjemných zážitkov
a spomienok na akcie, ktoré tento rok absolvujete. Veľa zdravia, síl, slnka, pokoja a pohody.

                                                                                                      ______________________
                                                                                                                  Dušan Kojnok
                                                                                                      Predseda TO KOS Rim.dolina


